
Protokół Nr YIII/2011 
z VIII Sesji Rady Gminy Dąbrówka 

z dnia 30 czerwca 2011 roku

Posiedzenie odbyło się w  sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrówce i trwało od godz. 

13.00 do godz. 15.45.

W posiedzeniu udział wzięli Radni Gminy Dąbrówka -  zgodnie z załączoną listą obecności. 

Obrady prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrówka Pani Agnieszka Gryglas.

Na sesji obecni byli:

1. Pan mgr inż. Tadeusz Bulik - Wójt Gminy Dąbrówka
2. Pan mgr Zenon Zadrożny -  Zastępca Wójta Gminy Dąbrówka
3. Pani Helena Karczmarczyk - Sekretarz Gminy
4. Pani mgr Agnieszka Adam - Skarbnik Gminy
5. Pan mgr Eugeniusz Augustyniak -  Radca Prawny
6. Dyrektorzy gminnych jednostek organizacyjnych
7. Kierownicy gminnych jednostek organizacyjnych
8. Dyrektorzy placówek oświatowych Gminy Dąbrówka
9. Pan mgr inż. Wiesław Mędrzycki -  Radny Rady Powiatu Wołomińskiego
10. Sołtysi Gminy Dąbrówka -  zgodnie z załączoną listą
11. Media

Porządek obrad

1. Powitanie i otwarcie obrad.

2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

4. Sprawozdanie W ójta z bieżącej działalności.

5. Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez Komisje Rady Gminy.

6. Podjęcie uchwał:

a) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kuligów.

b) W sprawie powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

do spraw Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczególnych warunków 

jego funkcjonowania.

c) W sprawie powołania Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników

d) W sprawie określenia zakresu i formy informacji o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć do wieloletniej 

prognozy finansowej

e) W sprawie uchylenia uchwały Nr YII/43/2011 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 3 

czerwca 2011 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wołomińskiemu

f) W sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na finansowanie planowanego 

deficytu budżetu Gminy Dąbrówka oraz spłatę wcześniej zaciągniętych 

zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek.



g) W sprawie zmiany budżetu gminy na 2011 rok

h) W sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dąbrówka

i) W sprawie zmiany Uchwały Nr III/l 6/2010 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 30 

grudnia 2010r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii.

7. Rozpatrzenie podań do Rady Gminy.

8. Sprawy różne i wolne wnioski.

9. Zamknięcie obrad.

Przebieg obrad

Ad. 1 Powitanie i otwarcie obrad.

Obrady VIII sesji Rady Gminy otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrówka. 

Powitała wszystkich zebranych i stwierdziła, że w obradach zgodnie z listą obecności 

uczestniczy 15 na 15 Radnych.

Ad. 2 Wybór sekretarza obrad.

Na sekretarza obrad w głosowaniu jawnym wybrany został Pan Ryszard Klusek.

Ad.3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

Pani Justyna Wątorska-Parzydło stwierdziła, że w protokole brak jest odpowiedzi na 

zadawane przez n ią pytania, które stanowią załącznik do protokołu. Ponadto Pani Justyna 

Wątorska -  Parzydło zaproponowała zatwierdzenie protokołu dopiero po jego 

uzupełnieniu o brakujące zapisy ( odpowiedzi Skarbnik Gminy i Wójta Gminy).

Pani Maria W ilkowska stwierdziła również , że odpowiedzi na zadawane pytania przez 

Panią. Wątorską-Parzydło powinny mieć odzwierciedlenie w protokole. Pani Wilkowska 

Maria nawiązała do wypowiedzi sołtysa Guzowatki i który odniósł się do Spółki Wodnej i 

zapytał czy wszyscy będą opodatkowani czy tylko ci którzy wpisali się na listę. 

Odpowiadając Wójt Gminy powiedział, że na dzień dzisiejszy nie może dać żadnej 

odpowiedzi. Tego zapisu również brak jest w protokole.

Pan Załęski Aleksander zaproponował, aby wzorem lat ubiegłych uwagi wnosić przed 

sesją aby mogły zostać umieszczone w ostatecznej wersji protokołu.

Pani Wątorska-Parzydło odnosząc się do wypowiedzi Pana. Załęskiego powiedziała, że 

miała za mało czasu aby móc to zrobić.

Przewodnicząca obrad stwierdziła, że materiały zostały doręczone w ustawowym czasie - 

zgodnie z zapisem w regulaminie obrad rady

Protokół został poddany pod głosowanie i przyjęty został większością głosów (8 „za”, 2 -  

„przeciw”, 5 „wstrzymujących”)



Ad. 4 Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.

Sprawozdanie zostało przedstawione przez Wójta Gminy i stanowi załącznik do 

protokołu.

Ad. 5 Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez Komisje Rady Gminy

Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Gminy Pani Maria Wilkowska 

odczytała wnioski ww. komisji, które zostały podjęte na posiedzeniu w dniu 

14 czerwca 201 l r

- zwiększenie o 20 zł wysokości stypendium motywacyjnego dla uczniów gimnazjum 

które wynosić będzie -  160 zł, i dla uczniów szkoły podstawowej - 1 4 0  zł.

- dofinansowanie do placu zabaw w Marianowie komisja wnioskuje o przyznanie

3.000,00 zł

Wnioski Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Gminy zostały przyjęte jednogłośnie 

( 1 5 - „ z a ”).

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Gospodarki Mieniem Komunalnym Rady Gminy Pan 

Aleksander Załęski omówił przebieg posiedzenia które odbyło się w dniu 24 czerwca 

2011 r. Tematem posiedzenia komisji było między innymi rozpatrzenie podania Pana 

Andrzeja Kokoszy który zwrócił się do Rady Gminy Dąbrówka o zmianę przeznaczenia 

działek rolnych nr 159 i 160 w obrębie Cisie na kopalnie piasku.

Po zapoznaniu się z planem zagospodarowania i dokonaniu oględzin w terenie 

Członkowie komisji nie wyrazili zgody na przystąpienie do zmiany przeznaczenia 

ww. działek.

W głosowaniu jaw nym  wniosek Komisji Rozwoju i Gospodarki Mieniem Komunalnym 

został przyjęty jednogłośnie 15 -  „za” .

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pan Kłębek Krzysztof poinformował, 

że komisja odbyła posiedzenie w dniu 21 czerwca 2011 roku i nie podejmowania 

wniosków.

Ad. 6 Podjęcie uchwał:

a) W sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kuligów

Projekt powyższej uchwały odczytała Przewodnicząca Rady.

Do projektu uchwały Radni nie zgłaszali uwag.

Rada Gminy Dąbrówka 

podjęła Uchwałę Nr VIII/47/2011 

z dnia 30 czerwca 2011 r. -  j e d n o g ł o ś n i e (  15- „za”)

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu)



b) W sprawie powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

do spraw Przeciwdziałania Przemocy Rodzinie oraz szczególnych zasad jego 

funkcjonowania.

Przewodnicząca obrad poinformowała, że w dostarczonym radnym projekcie uchwały 

jest zapis Posterunek Policji w Dąbrówce a powinno być Komisariat Policji w 

Radzyminie.

Pani Jolanta Sikorska -  Kierownik GOPS wyjaśniła, że w gminach wiejskich zespół 

powinien składać się z liczby do 10 członków.

Projekt uchwały został odczytany przez prowadzącą obrady.

Rada Gminy Dąbrówka 

podjęła uchwałę Nr YIII/48/2011 

z dnia 30 czerwca j e d n o g ł o ś n i e ( 1 5  ”za”)

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu)

c) W sprawie powołania Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników.

W składu zespołu opiniującego kandydatów na ławników zgłoszeni zostali i 

kandydatury przyjęli:

1. P. Sowińska Elżbieta

2. P. Załęski Aleksander

3. P. Matak Anna

Projekt uchwały został odczytany przez prowadzącą obrad.

Rada Gminy Dąbrówka 
podjęła uchwałę Nr YIII/49/2011 

z dnia 30 czerwca 2011 r. j e d n o g ł o ś n i e ( l  5-„za”)

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

d) W sprawie określenia zakresu i formy informacji o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej.

Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnik.Gminy.

Przewodnicząca obrad odczytała powyższy projekt uchwały.

Do projektu uchwały Radni nie zgłaszali uwag.

Rada Gminy Dąbrówka 

pojęła uchwałę Nr Y III/50/2011 

z dnia 30 czerwca 20 l i r .  j e d n o g ł o ś n i e .  ( 15 - „za”)

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).



e) W sprawie uchylenia uchwały Nr YII/43/2011 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 03 

czerwca 2011 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wołomińskiemu

Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnik Gminy.

Do projektu uchwały Radni nie zgłaszali uwag.

Rada Gminy Dąbrówka 

podjęła Uchwałę Nr V III/51/2011 

Z dnia 30 czerwca 2011 r. j e d n o g ł o ś n i e (  15 - za)

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

f) W sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na finansowanie 

planowanego deficytu budżetu Gminy Dąbrówka oraz spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek.

Pan Wójt poinformował, ze podjęcie przedmiotowej uchwały podyktowane jest tym, 

że :

1. Realizację dochodów własnych do końca roku przewiduje się na poziomie ok.

7.700.000.00 zł

2. Realizacje wydatków bieżących własnych do końca roku szacuje się na poziomie 

ok.7.875.500,00 zł w tym OPS -  350.000,00 zł, ZGK -  150.000,00 zł, oświata

4.193.000.00 zł GCK -  332.500,00 zł, Urząd -  2.850.000,00 zł ( przy założeniu o 

nierealizowaniu w całości planu wydatków w takich pozycjach w takich pozycjach 

jak: gospodarka mieszkaniowa, plan zagospodarowania przestrzennego gminy, 

dotacha dla niepublicznego przedszkola w Chajetach. Oszczędne gospodarowanie 

środkami w drogach).

3. Realizację zadań inwestycyjnych na poziomie ok. 2.300.000,00 zł, w tym min.

Rozbudowa infrastruktury wodociągowo-kanalizacyjnej -  865.000,00 zł,

dokumentacja projektowa na nowe wodociągi -  118.159,00 zł, zagospodarowanie 

centrum Guzowatki -  90.000,00 zł, modernizacja drogi gminnej Małopole -

150.000.00 zł grogi: Wszebory, Sokołówek, Dręszew, Działy Czarnowskie, 

Ślężany -  Sekundówka -  175.000,00 zl podjazdy w Ośrodkach Zdrowia -

50.000.00 zł wykup gruntów pod drogi gminne -  100.000,00 zł rozbudowa Sali 

widowiskowej przy GCK -  130.000,00 zł -  ( przy założeniu o nierealizowaniu 

takich zadań jak: zagospodarowanie centrum Dąbrówki, adaptacja agronomówki, 

poza planem budowa wodociągu w Józefowie -  Wólka Czarnowska i 90% 

budowy hali sportowej).

4. Spłata zaplanowanych rozchodów do końca 201 lr. -  1.064.272,00 zł

5. Brakujące środki w budżecie w wysokości 3.500.000,00 zł przy założonych 

oszczędnościach.

6. Zakładane oszczędności ok. 1.000.000,00 zł dzięki nieco wyższym dochodom i 

niewykorzystaniu w 100% planowanych wydatków.



7. M inimalna kwota kredytu do zaciągnięcia 2.500.000,00 zł (przyjmując budżet na 

2011 rok w  grudniu 2010r. założono zaciągnięcie kredytu w wysokości

3.000.000,00 zł i pożyczek w wysokości 1.093.942,00 zł).

8. Przy zaciągnięciu kredytu w wysokości 2.500.000,00 zł realne zadłużenie Gminy 

bez wyprzedzającego finansowania wzrośnie na koniec roku 0 470.546,00 zł i 

wyniesie 6.703.877,00 zł co będzie stanowiło w stosunku do planowanych 

dochodów 24,9% natomiast w stosunku do dochodów bez dotacji unijnych 35,3%.

Pani Wątorska-Parzydło zapytała, które zobowiązania zostaną spłacone z 

zaciągniętego kredytu, jak  kredyt będzie wykorzystany oraz na jakich warunkach 

zostanie zaciągnięty.

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy : wyjaśniając, że Wójt Gminy wymienił na co 

zostanie przeznaczony kredyt. Dokładne wykorzystanie kredytu będzie znane po 

zamknięciu roku budżetowego. Na zaciągnięcie kredytu zostanie ogłoszony przetarg 

w którym zostanie wybrany bank który przedstawi najkorzystniejszą ofertę tj. 

najniższe koszty obsługi

Czy Radni będą głosowali nad ogłoszonymi warunkami zaciąganego kredytu zapytała 

Pani Wątorska- Parzydło.

Odpowiadając Skarbnik Gminy wyjaśniła, - warunki udzielenia zamówienia 

publicznego określone są w ustawie prawo zamówień publicznych. Rada Gminy jako 

organ stanowiący podejmuje uchwałę o zaciągnięciu kredytu bądź nie.

Projekt uchwały został odczytany przez prowadzącą obrad.

Rada Gminy Dąbrówka

podjęła uchwałę Nr VIII/52/2011

z dnia 30 czerwca 2011 r. większością głosów ( 14 -  „za”, 1 - „  wstrzymujący”)

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

g) W sprawie zmiany budżetu gminy na 2011 rok

Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnik Gminy.

Uzasadnienie stanowi załącznik do uchwały.

Pan Aleksander Załęski zapytał jaką  część kapitału stanowią umorzone pożyczki z 

WFOŚiGW . Wójt Gminy poinformował, że ok. 30 %. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że 

wysokość umorzenia uzależniona jest od wskaźnika „G” - dochodów podatkowych 

gminy.

Rada Gminy Dąbrówka 

podjęła uchwałę Nr YIII/53/2011 

Z dnia 30 czerwca 2011 r. j e d n o g ł o ś n i e (  15 -  „za”)

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu)



h) W sprawie zmiany Uchwały w s[prawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Dąbrówka.

Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnik Gminy.

Objaśnienie do zmian przyjętych w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dąbrówka stanowi załącznik do uchwały.

Pani Wątorska - Parzydło zapytała skoro zwiększa się deficyt o 646.232,00 zł, 

dlaczego zwiększeniu ulegają przychody o 556.452,00 zł.

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że konstrukcja budżetu musi zawsze wynikać z 

następującego: dochody + przychody = wydatki + rozchody. Jeżeli któraś z ww. 

pozycji ulega zmianie na plus lub na minus w naszym przypadku dochody zwiększyły 

się o 464.4023,93 zł, wydatki zwiększyły się o 181.829,07 zł co spowodowało 

zwiększenie deficytu na łączna kwotę 646.232,00 zł a na jego sfinansowanie 

zaplanowano przychody w wysokości 556.422,00 zł po uwzględnieniu umorzonej 

części pożyczek na 2011 r. w wysokości 89.780,00 zł.

Pan Załęski Aleksander nawiązując do inwestycji powiedział, że są one 

realizowane w głównej mierze za zaciągnięte kredyty i pożyczki.

Innych uwag Radni nie zgłaszali.

Rada Gminy Dąbrówka 

podjęła Uchwałę Nr YIII/54/2011 

z dnia 30 czerwca 2011 r. większością głosów ( 14 -  „za”, 1 -  „wstrzymujący”)

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu)

i) W sprawie zmiany uchwały Nr 111/16/2010 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 30 

grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomani

Projekt uchwały został omówiony przez Wójta który poinformował, że w trakcie 

przeprowadzanej kontroli przez NIK odnośnie realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 

Narkomanii stwierdzono brak 2 zadań w tym programie a mianowicie: 

kontrolowanie promocji alkoholu i brak było rozszerzonych zasad wynagradzania 

członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i

Przeciwdziałania Narkomani. Wszystkie wpłaty za sprzedaż napojów zawierających 

alkohol powinny być wykorzystane zgodnie z przeznaczeniem stąd też propozycja 

zwiększenia środków na niektóre zadania.

Do przedstawionego projektu uchwały Radni nie zgłaszali uwag.

Rada Gminy Dąbrówka 

podjęła Uchwałę Nr YIII/55/201 lr. 

z dnia 30 czerwca 201 lr. jednogłośnie ( 15 -  „za”)

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu)



Ad. 7 Rozpatrzenie podań

Mieszkańcy wsi Guzowatka - o zorganizowanie zebrania wiejskiego

Nawiązując do przedmiotowego podania sołtys wsi wyjaśnił, że zebranie nie zostało zwołane 

z powodu brak wolnej sali w najbliższym czasie w Domu Kultury, zebranie miało zostać 

zorganizowane w dniach 1 6 - 1 7  lipca br.

Pani Wilkowska Maria poinformowała, że temat zebrania dotyczyć miał zmiany lokalizacji 

wiaty przystankowej, ponieważ autobus nadal zatrzymuje się w tym samym miejscu. Temat 

jest wszystkim znany ponieważ poruszony już został na zebraniu w m-cu styczniu br. przy 

wyborze sołtysa.

Zgodnie ze statutem sołeckim zebranie powinno zostać zwołane w ciągu 7 dni od daty 

złożenia wniosku.

Wójt Gminy wyjaśnił, że licząc od daty 29 czerwca br. w ciągu 7 dni sołtys zobowiązany jest 

zwołać zebranie wiejskie.

Ad. 8 Sprawy różne i wolne wnioski

Pan Sobczak Józef zapytał czy mieszkańcy którym został wykonane przyłącze wodociągowe 

mogą korzystać z wody.

Odpowiadając Z-ca Wójta poinformował, że z wody można korzystać po oddaniu inwestycji 

do użytkowania. Trzeba również mieć założony wodomierz.

Pani Wilkowska M aria zapytała czy zostaną założone latarnie uliczne na osiedlu w 

Guzowatce w kierunku Teodorowa. Przekazała informację dotyczącą przekazaniu projektu 

na budowę chodnika w Guzowatce Naczelnikowi Zarządu Dróg Powiatowych w Wołominie.

Odpowiadając Wójt Gminy poinformował, że lampy są przewidziane do zamontowania, 

natomiast nic nie wiedział, że ma dostarczyć projekt budowy chodnika w Guzowatce. Było 

pismo z powiatu odnośnie projektów ale tylko Józefowa nie było mowy o Guzowatce i 

Zaścieniach. Wójt powiedział, że zobowiąże pracownika aby dostarczył wszystkie brakujące 

projekty.

W dalszej wypowiedzi Wójt Gminy poinformował, że przy firmie INWECO Karpinie 

powstaje druga firma która chce ogrodzić swoja nieruchomość i pojawił się problem wycięcia 

drzew i podwyższenia drogi gruntowej która jest własnością Gminy. Planując budżet nie 

zabezpieczono środków na to zadanie a trzeba będzie ponieść koszty z tym związane.

Jest szansa na przejęcie działki po Szkole Terenów Zieleni która znajduje się w Kuligowie. 

Gmina otrzymała dotację w wysokości 200.000,00 zł z Lokalnej Grupy Działania na 

rozbudowę GCK i pomieszczenia dla KGW „Dąbrowianki”. Zabraknie nam ok. 50.000,00 zł 

i zapytał czy ogłosić przetarg na to zadanie.

Pani Justyna Wątorska -Parzydło zapytała czy będzie robiona droga łącząca Marianów z 

Dręszewem.



Wójt Gminy powiedział, że na to zadanie miedzy innymi został złożony wniosek o MSWiA. 

Do końca lipca ma zapaść ostateczna decyzja, czy Gmina otrzyma dofinansowanie do tego 

zadania.

Pan Mędrzycki W iesław przedstawił informacje z wyjazdowego posiedzenia Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa.

Na terenie Gminy Dąbrówka planuje się budowę drogi Stasiopole od strony Czarnowa , 

oznaczenie mostów i przepustów poprzez wykonanie barierek. Wszystkie inwestycje na 

etapie organizowania przetargów. Czynione są  starania aby w I kolejności było zrobione 

odwodnienie chodnika w  Guzowatce . Odnośnie działki w Kuligowie p. Mędrzycki 

poinformował, że powinna być ona zagospodarowana zgodnie z planem.

Pan Załęski Aleksander powiedział, że na przedmiotowej działce powinna powstać przystań 

wodna zraz z urządzeniami.

Pan Kłębek Krzysztof zapytał kiedy zostanie wykonane odwodnienie przy drodze powiatowej 

w Zaścieniach.

Odpowiadając Pan Mędrzycki powiedział, że zadanie jest wpisane w planie i będzie 

realizowane. Powiązane jest to z budową chodnika. Odwodnienie będzie robione w tych 

miejscach gdzie będzie konieczne. Pan Mędrzycki powiedział, że nie może określić terminu 

jego wykonania.

Do pkt.9 Zamknięcia obrad

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady zamknęła obrady VIII sesji Rady 

Gminy Dąbrówka dziękując obecnym za udział w posiedzeniu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała


